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J.nr. SNS-301-00268

Den 

Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 317 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. Spørgsmålet er stillet efter øn-
ske fra Steen Gade (SF).

Spørgsmål 317
Kan ministeren endvidere oplyse, hvornår Færøerne påregner at gennemfø-
re CITES?

Svar
Med henvisning til min foreløbige besvarelse af 9. marts 2009, kan jeg oply-
se, at Skov- og Naturstyrelsen fra Færøerne har modtaget følgende svar:

”Til som. 317 kan oplyses, at Danmarks medlemskab af CITES ikke omfat-
ter Færøerne. Dette har Udenrigsministeriet præciseret over for CITES-
sekretariatet i juli 2004. Færøernes Landsstyre har fortsat den holdning, at 
en eventuel fremtidig tilslutning til CITES-konventionen skal sikre Færøer-
nes mulighed for at tage forbehold for beslutninger om handelsforbud eller -
restriktioner, der ikke bygger på videnskabelige kriterier. De endnu gælden-
de CITES-handelsforbud på produkter fra storhvaler, uanset bestandsvur-
deringer, er eksempler på sådanne beslutninger i CITES. Danmarks forplig-
telser i forhold til EU på CITES-området begrænser Færøernes muligheder 
for at varetage egne interesser på en tilfredsstillende måde i CITES.”
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